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Protokół nr 18/20 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w dniu 23 czerwca 2020 r. w pokoju nr 215 oraz w konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12:00 

Zakończenie posiedzenia 14:40 

 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, otworzył i prowadził Przewodniczący 

Komisji Paweł Żmuda. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Dorota Mazur oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Na stan 4 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji obecnych było 4 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 26 czerwca 2020 r. 

3. Sprawy różne 

4. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do proponowanego 

porządku. W związku tym, iż Komisja odbyła posiedzenie w dniu 19 czerwca 2020 r. oraz 

uczestniczyła w wizji w terenie odnośnie skargi, Przewodniczący Komisji zaproponował, aby 

dodać do porządku posiedzenia po punkcie 3. Sprawy różne, punkt 4. Rozpatrzenie skargi. 

Wobec braku innych uwag do proponowanego porządku posiedzenia Przewodniczący 

Komisji poddał pod głosowanie porządek posiedzenia po zmianie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła porządek 

posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 26 czerwca 2020 r. 

3. Sprawy różne 

4. Rozpatrzenie skargi 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 26 czerwca 

2020 r. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/1/20 w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Stargard wotum zaufania 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że 

odnośnie powyższego projektu uchwały każdy radny wypowie się podczas głosowania na 

sesji.  



- 2 - 

 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/2/20 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2019 rok 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że 

sprawozdanie finansowe za 2019 rok, zostało szczegółowo omówione na posiedzeniu w dniu 

9 czerwca 2020 r., wobec powyższego poddał powyższy projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/3/20 w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda przypomniał, że 

podobnie jak do projektu pod roboczym numerem XVIII/1/20, również odnośnie tego 

projektu uchwały, każdy radny wypowie się podczas głosowania na sesji. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/4/20 w sprawie powołania Komisji 

doraźnej celem przeanalizowania lokalizacji utworzenia punktu selektywnej zbiórki 

odpadów komunalnych 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpoczęła dyskusję odnośnie liczby członków komisji 

i radnych chętnych do pracy w przedmiotowej komisji.  

Radny Grzegorz Stępień zwrócił uwagę, iż lokalizacja takiego punktu to kwestia dobrej 

kampanii informacyjnej dla mieszkańców na temat PSZOK, ponieważ mieszkańcom kojarzy 

się on ze stertami śmieci, a tak nie jest. Radny powiedział, że chętnie widziałby usytuowanie 

PSZOK na terenie Małkocina, ale wskazane w opracowaniu nieruchomości na terenie 

miejscowości są terenami podmokłymi. Radny zaproponował teren na terenie Małkocina 

należący do KOWR.  

Następnie Komisja dyskutowała na temat odbioru odpadów z produkcji rolniczej. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda wyjaśnił, że pod koniec roku było dofinansowanie 

do odbioru odpadów poprodukcyjnych z gospodarstw rolnych jak folia, tylko okazało się, że 

nie ma przedsiębiorców, którzy zagwarantowaliby odbiór i prawidłową utylizacje. Dlatego 

Gmina nie przystąpiła w grudniu do tego programu. 

Radny Grzegorz Stępień zapytał, czy można wykorzystać świetlice do zbiórki zużytych 

baterii i wstawić świetlicach kartony na zużyte baterie. Wójt Gminy Jerzy Makowski 

odpowiedział, że taką zbiórką zajmują się niektóre szkoły.  

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda dodał, że powinna być przeprowadzona edukacja 

mieszkańców oraz poprzedzona kampanią na temat PSZOK. Ponadto PSZOK powinien być 
w miarę dostępny dla wszystkich mieszkańców.  

Następnie Komisja dyskutowała na temat lokalizacji PSZOK w Tychowie na terenie 

należącym do Agrofirmy Witkowo. 

Na pytanie Radnego Grzegorza Stępnia, czy nie ma możliwości lokalizacji takich punktów 

we wszystkich miejscowościach, Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. 

Poza tym nie ma takiej potrzeby i jest to też kwestia finansowa. 

Następnie Komisja dyskutowała na temat zasadności powołania przedmiotowej komisji 

doraźnej. Radny Grzegorz Stępień stwierdził, że ta komisja jest niepotrzebna, z uwagi, iż to 

gmina większą wiedzę i skoro decyzję podejmie Wójt, to on nie brałby odpowiedzialności za 

wybór lokalizacji na siebie. Natomiast Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda wyjaśnił, że 

komisja miałaby być ciałem doradczym i warto byłoby, aby została powołana. 

Radny Grzegorz Stępień zauważył, że w opisie jednej ze wskazanych pod lokalizację 
PSZOK nieruchomości, brakuje zapisu odnośnie ochrony archeologicznej. Wobec 
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powyższego radni zwrócili uwagę, że powołana komisja powinna te informacje 

przeanalizować. 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur wyjaśniła, że opracowanie to zostało stworzone na 

podstawie pracy pracowników z poziomu każdego z referatu Urzędu. Pracownicy byli 

w terenie na każdej ze wskazanych nieruchomości i warto tę wiedzę wykorzystać.  

Komisja 3 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały. 

Radni Paweł Żmuda, Paweł Szutkowski i Sławomir Zabłocki, głosowali „za”, a radny 

Grzegorz Stępień głosował „przeciw”. 

Radny Grzegorz Stępień dodał, że jest przeciw powoływaniu komisji, ponieważ decyzja 

należy do Wójta.  

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/5/20 w sprawie zmiany Statutu 

Ośrodka Administracyjnego Szkół Gminy Stargard 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że zmiany dotyczą adresu siedziby OAS 

i prowadzenia Kuchni Gminnej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/6/20 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu przyznawania stypendiów Wójta Gminy Stargard dla uzdolnionych 

dzieci i młodzieży 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur wyjaśniła, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu, jeden z radnych zgłosił, aby rozszerzyć zapis podstawy 

prawnej. Po zweryfikowaniu i konsultacji z Kancelarią Prawną, zapis podstawy prawnej jest 

właściwy. Zastępca Wójta dodała, że regulamin był konsultowany z dyrektorami szkół. 

Żadnych uwag nie wniesiono. Zastępca Wójta wyjaśniła również, że w paragrafie 

7 Regulaminu wkradł się błąd pisarski i zamiast słowa „jeden” powinno być słowo „jedno”.  

Następnie Komisja podjęła dyskusję na temat systemu edukacji w szkołach. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda odnosząc się do stypendium artystycznego zapytał, 

czy uczeń z terenu gminy, uczący się w szkole artystycznej poza terenem gminy, może 

ubiegać się o to stypendium.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w tym przypadku nie chodzi o profil artystyczny 

szkoły, a o zdolności artystyczne uczniów uczących się w szkołach na terenie gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/7/20 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej 

Zastępca Wójta Gminy Dorota Mazur przypomniała, że w grudniu ubiegłego roku podjęto 

uchwałę. Uchwała ta była podjęta bez statutu. W styczniu bieżącego roku, na zebraniu 

założycielskim spółdzielni, członkowie założyciele przyjęli statut. Zastępca Wójta dodała, że 

przedmiotowy projekt uchwały dotyczy dalszego wsparcia finansowego spółdzielni, poprzez 

wniesienie udziałów członkowskich. Gmina Stargard wniesie 50 udziałów członkowskich, 

a Gmina Marianowo 1 udział w wysokości po 1 tys. zł. Od lipca spółdzielnia rozpoczyna 

działalność i stąd też wkład na rozpoczęcie działalności kuchni. Wnoszony jest również 
majątek trwały w postaci użyczenia na okres trzech lat części nieruchomości i wyposażenia 

kuchni oraz samochodu. Prawnicy opracowują, w jakiej formie ma nastąpić przekazanie 

użyczenia, prawdopodobnie będzie to na zasadzie de minimis. Po stronie Gminy Stargard 
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będzie to zakres kuchni, a po stronie Gminy Marianowo będzie to koszenie terenów 

zielonych.  

Następnie Komisja dyskutowała na temat zakresu zadań spółdzielni oraz zmian i zasad 

zatrudnienia pracowników spółdzielni. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski poinformował, że wyjaśni na spotkaniu z Prezesem 

Spółdzielni, które odbędzie w dniu dzisiejszym, wszelkie wątpliwości związane z kwestią 
zatrudnienia pracowników. 

Odpowiadając na pytanie Radnego Grzegorza Stępnia, czy obiekty i samochód zostały 

finansowo zinwentaryzowane, Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że wartość musi być 
określona i jest powołana w tym celu komisja. 

Po zakończeniu dyskusji Komisja 3 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radni Paweł Żmuda, Paweł Szutkowski i Sławomir Zabłocki, głosowali „za”, a radny 

Grzegorz Stępień głosował „przeciw”. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/8/20 w sprawie zmian budżetu gminy 

na 2020 r. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła i omówiła projekt uchwały w tym zmiany 

dochodów i wydatków na poszczególnych paragrafach w klasyfikacji budżetowej. 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Komisji Pawła Żmudy o zmniejszenie 

wydatków na opracowanie Strategii Gminy, Skarbnik Gminy wyjaśniła, że po konsultacji 

z Wójtem ściągnięto środki z tej pozycji, i pozostanie jeszcze na ten cel ponad 50 tys. zł, na 

podpisanie umowy na opracowanie strategii z zewnętrzną firmą. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem XVIII/9/20 w sprawie odwołania Skarbnika 

Gminy Stargard 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda poinformował, że w uzasadnieniu do wniosku jest 

informacja, że Skarbnik Gminy złożyła trzymiesięczne wypowiedzenie. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska potwierdziła, że złożyła wypowiedzenie stosunku 

pracy, ma takie prawo i nie chciałaby już na ten temat dyskutować.  

Komisja 3 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały. 

Radni Paweł Żmuda, Paweł Szutkowski i Sławomir Zabłocki, głosowali „za”, a radny 

Grzegorz Stępień głosował „przeciw”. 

AD 3. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odnosząc się do 

informacji o działalności międzysesyjnej wójta, zapytał o oferty na przebudowę drogi 

gminnej wraz z mostem w Witkowie Drugim.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że złożono dwie oferty, z tymże oferty nie spełniają 
wymogów formalnych, ale komisja jest jeszcze w trakcie prac. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał o rozbudowę kontenerową szkoły 

w Grzędzicach.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że zadanie jest już w trakcie zakończenia, są już 
składane dokumenty do dokonania odbioru. 
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Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał o przygotowanie sprawozdania z trwałości 

projektu „Zakup ciężkiego samochodu ratowniczego – gaśniczego dla OSP Żarowo”.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że upłynęło 5 lat i należy takie sprawozdanie 

przygotować.  

Radny Sławomir Zabłocki poinformował, że jeżeli chodzi o Straż Pożarną, to w najbliższym 

czasie zostanie przeprowadzona kontrola NIK, którą będą objęte również wybrane jednostki 

OSP w będące w systemie KSRG.  

Radny Grzegorz Stępień zapytał, czy jest szansa, aby pracownikowi zajmującemu się 
pozyskiwaniem zewnętrznych funduszy, zamówić usługę do portalu granty.pl, na którym 

znajdują się informacje i generatory wniosków we wszystkich dziedzinach. Roczny koszt 

dostępu to 800 – 900 zł, na wszystkie tematy. 

Następnie o godzinie 13.30 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękował wszystkim gościom za udział i zarządził 10 minutową przerwę, by następnie 

kontynuować posiedzenie odnośnie następnego punktu porządku posiedzenia, a mianowicie 

rozpatrzenia skargi.  

AD 4. Rozpatrzenie skarg 

Po przerwie na posiedzeniu nieobecny był radny Grzegorz Stępień. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zajęła się analizowaniem zebranych dokumentów 

w sprawie skarg złożonych przez mieszkańców Poczernina. Po przeanalizowaniu materiału 

członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stwierdzili, iż charakter sprawy jest złożony, 

a Komisja potrzebuje więcej czasu, aby przygotować swoje stanowisko w tej sprawie i na 

chwilę obecną nie jest w stanie przedstawić projektu uchwały do podjęcia przez Radę Gminy. 

Wobec powyższego termin rozpatrzenia skargi zostanie przedłużony.  

AD 5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Paweł Żmuda podziękował wszystkim członkom za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 
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